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Datum 2023-05-08 

 

Tid Kl. 13:00 – 14:35 

 

Plats Funktionsrätt Sollefteå, Djupövägen 48 Sollefteå 

 

Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 

 

Övriga  Anna-Maria Andersson, sekreterare 

närvarande Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 

 Rickard Norlin, enhetschef Regionfastigheter 

 Åke Gullersbo, Teknisk chef 

Mikael Aronsson, enhetschef Parkavdelningen 

 

 

 

 

Underskrifter Sekreterare: Anna-Maria Andersson §§ 7 – 12  
elektroniskt 

 Ordförande: Ulrika Bergman (Vi) §§ 7 – 12  

 

 Justerare: Gunlög Jacobsson §§ 7 – 12  

 

 

 

 

 

 

 

 
  

 

 
Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- 

var- 

ande 

Tjg. 

ers. 

Omröstning Reservation Anteckning 

§ § § § 

Ledamöter, kommunen        

Ulrika Bergman (Vi) X       Ordförande 

Monica Tirri (C) ---       

Susanne Lindahl (S) X       

Ledamöter, föreningar        

Lisbet Berglund X       

Inga-Lill Hellhoff-Löfgren ---        

Gunlög Jacobsson X       

Lena Ljunglöf X       

Alexander Lillliesköld X       

Ersättare, föreningar        

Kerstin Nilsson-Sköld X       

Aina Olofsson ---       

Birgitta Forsberg X       

Annika Arnström X       

Ingegerd Lind X       

 

 
Val av justerare 
Gunlög Jacobsson utses till justerare av dagens protokoll. 

 

Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 7 

 

Föregående protokoll 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet lägger mötesprotokollet från 2023-03-06 till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Samtliga ledamöter har fått föregående protokoll utskickat i samband med kallelsen. 

 

Kommentar 

• Skrivelsen till ICA Kvantum har även skickats till fastighetsanvariga hos ICA. 

• Frågan om snöröjning och sandning lyfts idag igen då Åke Gullersbo besöker 

mötet. 

• Höjd habiliteringsersättning är lyft till politiken. 

• En felskrivning har skett under § 6, kommande möte. Det är Funktionsrättsrådets 

kommande möte som beslutas, inget annat. 
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§ 8 

 

Information om ombyggnation på Skärvsta hälsocentral 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet 

- tackar för informationen och lägger den till handlingarna 

- ger Gunlög i uppdrag att upprätta skrivelse till Joel Hellgren, enhetschef på 

hälsocentralen, samt Helena Rödén, verksamhetschef hälsocentraler i Västra 

 

Ärendebeskrivning 

Rickard Norlin, enhetschef Regionfastigheter förvaltningsområde 

Sollefteå/Kramfors/Härnösand besöker rådet för att informera om ombyggnationerna som 

kommer att vidtas vid Skärvsta hälsocentral. 

 

Sedan flera år tillbaka har man sett ett stort behov av att göra något åt ytan utanför 

Skärvstagården då den behöver bli mer användbar och välkomnande. Då upphandlingen 

av entreprenör för projektet inte är klar finns det tyvärr en stor risk för att projektet måste 

skjutas upp till nästa år. 

 

Om projektet är genomförbart i år sker byggstart i juni. I så fall blir det ingen påverkan av 

tillgängligheten innan sommarsemestern. Däremot kommer entrén att stänga helt efter 

semestern. Projektet förväntas ta tre månader. 

 

I dialog med äldreomsorgen inom kommunen har man kommit fram till att ingången till 

Skärvstagården under en period blir på baksidan av huset. Där kommer även 

parkeringsplatser för personer med handikapptillstånd att finnas i närheten.  

 

Besökare till hälsocentralen ska enligt Regionen tas in via huvudentrén. Där finns det 

endast fyra parkeringsplatser för personer med handikapptillstånd. Regionen ser en 

möjlighet att utöka med två parkeringsplatser till genom att använda taxis parkeringar. 

Rådet ser en problematik med detta och att funktionsnedsatta kan behöva gå längre 

sträckor. Regionen anser att detta ändå är möjligt och att längre transportsträckor även 

finns på andra platser. 

 

Rådet frågar om värdar under den här tiden men Regionen har inte planerat för detta och 

anser inte heller att man har de resurserna.  

Beslut: Rådet ger Gunlög i uppdrag att göra en skrivelse till Joel Hellgren, enhetschef på 

hälsocentralen, samt Helena Rödén, verksamhetschef hälsocentraler i Västra, för att påtala 

behovet av värdar och hjälp med att skjutsa behövande personer i rullstol eftersom 

sträckan mellan huvudentrén och hälsocentralen är lång. 
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Rådet frågar om planritningar över hur området kommer att se ut efter ombyggnation. 

Rickard säger att han skickar över dessa till Ulrika och Gunlög. Gunlög påminner om att 

rådet redan påpekat att man inte får ta bort så många handikapparkeringar som man tänkt 

från början. Rickard säger att antalet har minskats vilket kommer att synas på ritningen. 

Ritningen visar både helheten vid sjukhuset samt i detalj vid ingången till Skärvstagården 

och hälsocentralen.  

 

Gunlög påtalade vikten av att samråda med Funktionsrätt Sollefteå och Kommunens 

Funktionsrättsråd innan planer för förändringar görs eftersom det alltid är lättare att göra 

rätt från början än att behöva ändra i efterhand. 
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§ 9 

 

Information om väghållning, skottning och sandning 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 

Åke Gullersbo, Teknisk chef, samt Mikael Aronsson, enhetschef Parkavdelningen, 

besöker rådet för att informera om kommunens arbete med väghållning, skottning och 

sandning av gågata och närliggande parkeringar. 

 

Kommunen har ansvar för vägarna i de fem stora tätorterna i kommunen. I övrigt är det 

Trafikverket eller privata ägare som sköter vägarna. Snöröjning, sandning och sopning 

sköts till största del av externa entreprenörer men kommunen har också några egna 

enheter. Snöröjning görs enligt bestämda rutiner men kan också ringas ut vid behov. 

 

Regelverket kring gångbanerenhållning har funnits sedan 90-talet. Där anges 

gränsdragningen av renhållningsansvaret. Fastighetsägaren har ansvar över gångbanor i 

anslutning till fastigheten vilket gör att man som villaägare egentligen har ansvar över att 

snöröja trottoaren framför huset men då den används som snöupplag av kommunen faller 

detta ansvar. På gågatan har fastighetsägarna ansvar över sin del vilket räknas från huset 

ut till ränndalen. Även parkeringar, som till exempel den vid Handelsbanken, har 

fastighetsägaren ansvar över. 

 

Väderomslag kan vara en utmaning. Snösmältning dagtid varvat med kalla nätter ger 

snabbt hala vägbanor. Även långvariga, kraftiga snöfall blir problematiska. 

 

Rådet påtalar upptäckta problem under vintern som gått: 

- stor snöhög vid handikapparkeringen vid Skattkistan 

- problem med framkomligheten på gågatan om man använder rullator eller rullstol 

- Djupövägen, utanför kommunhuset, har det varit problem med halka, speciellt på 

förarsidan av bilen 

 

Normal plogning av gågatan görs på morgonen innan affärsverksamheten kommer i gång. 

Sandning görs vid behov. Plogningen görs av mitten av gatan då sidorna är 

fastighetsägarnas ansvar. 

 

Fråga ställs om vägen ner till sjukhuset. Kommunen ansvarar från korsningen och ner till 

första korsningen, den del som är relativt nyrenoverad och fin, resterande del tillhör 

Regionen.  
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§ 10 

 

Allmänna informationer 
 

Beslut 
Funktionsrättsrådet tackar för informationen. 

 

Informationer 

Lena Ljunglöf informerar om att hon från och med 3 april jobbar som hälsosamordnare 

för hälsocentralerna i Sollefteå, Ramsele och Junsele. Uppdraget är en del av projektet 

”God och nära vård” och deltagande föreningar får gärna kontakta henne i hennes 

funktion som länk mellan invånarna och hälso-/sjukvården. 
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§ 11  

 

Övriga frågor 
 

Skoterled till Spannsjön 

Gunlög har blivit kontaktad av ordförande för Nipstadens skoterklubb. De har planer på 

att anlägga en skoterled upp till Spannsjön och ska därför starta upp ett projekt 

tillsammans med Leader Höga Kusten. Målsättningen är att leden även ska kunna 

användas andra delar av året än när det är snö och därför vill skoterklubben ha ett 

samarbete med Funktionsrätt Sollefteå för att göra leden tillgänglig för så många som 

möjligt.  

 

Samtliga i rådet tycker att det är bra att en förening har hört av sig och vill ha dialog och 

samarbete i ett sådant här projekt. Gunlög kommer att fortsätta hålla kontakt och komma 

med inspel i skoterklubbens arbete. 

 

Fika 

Rådet tackade Ulrika för gott fika med önskemål om att det inte var sista gången….. 
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§ 12 

 

Kommande möte 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådets nästa möte äger rum måndagen den 21 augusti kl. 13:00 i 

Funktionsrätt Sollefteås lokaler på Djupövägen 48, Sollefteå. 

Ledamöter utsedda av föreningarna träffas kl. 12:30. 

 

Övriga sammanträdestillfällen under 2023: 

Måndag den 13 november kl. 13:00 

i Funktionsrätt Sollefteås lokaler på Djupövägen 48, Sollefteå 

 

Önskemål om innehåll vid nästa möte: 

Inga speciella önskemål lyftes.  

Funktionsrättsrådet 2023-05-08
(Signerat, SHA-256 FF4E8FA35B0E31EBE53F1A5C8DF8701A2A16870210808FFD74CF4A15D172B556)

Sida 10 av 11



Signering

Följande parter har signerat detta dokument

Ulrika BergmanNamn: 
2023-05-10 19:15Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
FF4E8FA35B0E31EBE53F1A5C8DF8701A2A16870210808FFD74CF4A15D172B556

Ingrid Gunlög Maria JacobssonNamn: 
2023-05-10 10:51Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
FF4E8FA35B0E31EBE53F1A5C8DF8701A2A16870210808FFD74CF4A15D172B556

Anna-Maria AnderssonNamn: 
2023-05-10 10:33Datum: 

Signerat kryptografiskt SHA-256 hashvärde: 
FF4E8FA35B0E31EBE53F1A5C8DF8701A2A16870210808FFD74CF4A15D172B556

Funktionsrättsrådet 2023-05-08
(Signerat, SHA-256 FF4E8FA35B0E31EBE53F1A5C8DF8701A2A16870210808FFD74CF4A15D172B556)

Sida 11 av 11


	Signering




    


 
    


Nämnd/styrelse 


Kommunala Funktionsrättsrådet 
 


 


PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 


2023-05-08 


 


 


1 (10) 


Datum 2023-05-08 


 


Tid Kl. 13:00 – 14:35 


 


Plats Funktionsrätt Sollefteå, Djupövägen 48 Sollefteå 


 


Beslutande Enligt närvaro- och tjänstgöringslista 


 


Övriga  Anna-Maria Andersson, sekreterare 


närvarande Katarina Elfgren Jonasson, sekreterare 


 Rickard Norlin, enhetschef Regionfastigheter 


 Åke Gullersbo, Teknisk chef 


Mikael Aronsson, enhetschef Parkavdelningen 


 


 


 


 


Underskrifter Sekreterare: Anna-Maria Andersson §§ 7 – 12  
elektroniskt 


 Ordförande: Ulrika Bergman (Vi) §§ 7 – 12  


 


 Justerare: Gunlög Jacobsson §§ 7 – 12  


 


 


 


 


 


 


 


 
  


 


 
Bevis om justering 
Justeringen har tillkännagetts genom anslag på kommunens digitala anslagstavla, 
www.solleftea.se 
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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  


Namn När- 


var- 


ande 


Tjg. 


ers. 


Omröstning Reservation Anteckning 


§ § § § 


Ledamöter, kommunen        


Ulrika Bergman (Vi) X       Ordförande 


Monica Tirri (C) ---       


Susanne Lindahl (S) X       


Ledamöter, föreningar        


Lisbet Berglund X       


Inga-Lill Hellhoff-Löfgren ---        


Gunlög Jacobsson X       


Lena Ljunglöf X       


Alexander Lillliesköld X       


Ersättare, föreningar        


Kerstin Nilsson-Sköld X       


Aina Olofsson ---       


Birgitta Forsberg X       


Annika Arnström X       


Ingegerd Lind X       


 


 
Val av justerare 
Gunlög Jacobsson utses till justerare av dagens protokoll. 


 


Dagordning 
Dagordningen godkänns.   
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§ 7 


 


Föregående protokoll 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet lägger mötesprotokollet från 2023-03-06 till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Samtliga ledamöter har fått föregående protokoll utskickat i samband med kallelsen. 


 


Kommentar 


• Skrivelsen till ICA Kvantum har även skickats till fastighetsanvariga hos ICA. 


• Frågan om snöröjning och sandning lyfts idag igen då Åke Gullersbo besöker 


mötet. 


• Höjd habiliteringsersättning är lyft till politiken. 


• En felskrivning har skett under § 6, kommande möte. Det är Funktionsrättsrådets 


kommande möte som beslutas, inget annat. 
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§ 8 


 


Information om ombyggnation på Skärvsta hälsocentral 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet 


- tackar för informationen och lägger den till handlingarna 


- ger Gunlög i uppdrag att upprätta skrivelse till Joel Hellgren, enhetschef på 


hälsocentralen, samt Helena Rödén, verksamhetschef hälsocentraler i Västra 


 


Ärendebeskrivning 


Rickard Norlin, enhetschef Regionfastigheter förvaltningsområde 


Sollefteå/Kramfors/Härnösand besöker rådet för att informera om ombyggnationerna som 


kommer att vidtas vid Skärvsta hälsocentral. 


 


Sedan flera år tillbaka har man sett ett stort behov av att göra något åt ytan utanför 


Skärvstagården då den behöver bli mer användbar och välkomnande. Då upphandlingen 


av entreprenör för projektet inte är klar finns det tyvärr en stor risk för att projektet måste 


skjutas upp till nästa år. 


 


Om projektet är genomförbart i år sker byggstart i juni. I så fall blir det ingen påverkan av 


tillgängligheten innan sommarsemestern. Däremot kommer entrén att stänga helt efter 


semestern. Projektet förväntas ta tre månader. 


 


I dialog med äldreomsorgen inom kommunen har man kommit fram till att ingången till 


Skärvstagården under en period blir på baksidan av huset. Där kommer även 


parkeringsplatser för personer med handikapptillstånd att finnas i närheten.  


 


Besökare till hälsocentralen ska enligt Regionen tas in via huvudentrén. Där finns det 


endast fyra parkeringsplatser för personer med handikapptillstånd. Regionen ser en 


möjlighet att utöka med två parkeringsplatser till genom att använda taxis parkeringar. 


Rådet ser en problematik med detta och att funktionsnedsatta kan behöva gå längre 


sträckor. Regionen anser att detta ändå är möjligt och att längre transportsträckor även 


finns på andra platser. 


 


Rådet frågar om värdar under den här tiden men Regionen har inte planerat för detta och 


anser inte heller att man har de resurserna.  


Beslut: Rådet ger Gunlög i uppdrag att göra en skrivelse till Joel Hellgren, enhetschef på 


hälsocentralen, samt Helena Rödén, verksamhetschef hälsocentraler i Västra, för att påtala 


behovet av värdar och hjälp med att skjutsa behövande personer i rullstol eftersom 


sträckan mellan huvudentrén och hälsocentralen är lång. 
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Rådet frågar om planritningar över hur området kommer att se ut efter ombyggnation. 


Rickard säger att han skickar över dessa till Ulrika och Gunlög. Gunlög påminner om att 


rådet redan påpekat att man inte får ta bort så många handikapparkeringar som man tänkt 


från början. Rickard säger att antalet har minskats vilket kommer att synas på ritningen. 


Ritningen visar både helheten vid sjukhuset samt i detalj vid ingången till Skärvstagården 


och hälsocentralen.  


 


Gunlög påtalade vikten av att samråda med Funktionsrätt Sollefteå och Kommunens 


Funktionsrättsråd innan planer för förändringar görs eftersom det alltid är lättare att göra 


rätt från början än att behöva ändra i efterhand. 
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§ 9 


 


Information om väghållning, skottning och sandning 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådet tackar för informationen och lägger den till handlingarna. 


 


Ärendebeskrivning 


Åke Gullersbo, Teknisk chef, samt Mikael Aronsson, enhetschef Parkavdelningen, 


besöker rådet för att informera om kommunens arbete med väghållning, skottning och 


sandning av gågata och närliggande parkeringar. 


 


Kommunen har ansvar för vägarna i de fem stora tätorterna i kommunen. I övrigt är det 


Trafikverket eller privata ägare som sköter vägarna. Snöröjning, sandning och sopning 


sköts till största del av externa entreprenörer men kommunen har också några egna 


enheter. Snöröjning görs enligt bestämda rutiner men kan också ringas ut vid behov. 


 


Regelverket kring gångbanerenhållning har funnits sedan 90-talet. Där anges 


gränsdragningen av renhållningsansvaret. Fastighetsägaren har ansvar över gångbanor i 


anslutning till fastigheten vilket gör att man som villaägare egentligen har ansvar över att 


snöröja trottoaren framför huset men då den används som snöupplag av kommunen faller 


detta ansvar. På gågatan har fastighetsägarna ansvar över sin del vilket räknas från huset 


ut till ränndalen. Även parkeringar, som till exempel den vid Handelsbanken, har 


fastighetsägaren ansvar över. 


 


Väderomslag kan vara en utmaning. Snösmältning dagtid varvat med kalla nätter ger 


snabbt hala vägbanor. Även långvariga, kraftiga snöfall blir problematiska. 


 


Rådet påtalar upptäckta problem under vintern som gått: 


- stor snöhög vid handikapparkeringen vid Skattkistan 


- problem med framkomligheten på gågatan om man använder rullator eller rullstol 


- Djupövägen, utanför kommunhuset, har det varit problem med halka, speciellt på 


förarsidan av bilen 


 


Normal plogning av gågatan görs på morgonen innan affärsverksamheten kommer i gång. 


Sandning görs vid behov. Plogningen görs av mitten av gatan då sidorna är 


fastighetsägarnas ansvar. 


 


Fråga ställs om vägen ner till sjukhuset. Kommunen ansvarar från korsningen och ner till 


första korsningen, den del som är relativt nyrenoverad och fin, resterande del tillhör 


Regionen.  
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§ 10 


 


Allmänna informationer 
 


Beslut 
Funktionsrättsrådet tackar för informationen. 


 


Informationer 


Lena Ljunglöf informerar om att hon från och med 3 april jobbar som hälsosamordnare 


för hälsocentralerna i Sollefteå, Ramsele och Junsele. Uppdraget är en del av projektet 


”God och nära vård” och deltagande föreningar får gärna kontakta henne i hennes 


funktion som länk mellan invånarna och hälso-/sjukvården. 
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§ 11  


 


Övriga frågor 
 


Skoterled till Spannsjön 


Gunlög har blivit kontaktad av ordförande för Nipstadens skoterklubb. De har planer på 


att anlägga en skoterled upp till Spannsjön och ska därför starta upp ett projekt 


tillsammans med Leader Höga Kusten. Målsättningen är att leden även ska kunna 


användas andra delar av året än när det är snö och därför vill skoterklubben ha ett 


samarbete med Funktionsrätt Sollefteå för att göra leden tillgänglig för så många som 


möjligt.  


 


Samtliga i rådet tycker att det är bra att en förening har hört av sig och vill ha dialog och 


samarbete i ett sådant här projekt. Gunlög kommer att fortsätta hålla kontakt och komma 


med inspel i skoterklubbens arbete. 


 


Fika 


Rådet tackade Ulrika för gott fika med önskemål om att det inte var sista gången….. 
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§ 12 


 


Kommande möte 
 
Beslut 
Funktionsrättsrådets nästa möte äger rum måndagen den 21 augusti kl. 13:00 i 


Funktionsrätt Sollefteås lokaler på Djupövägen 48, Sollefteå. 


Ledamöter utsedda av föreningarna träffas kl. 12:30. 


 


Övriga sammanträdestillfällen under 2023: 


Måndag den 13 november kl. 13:00 


i Funktionsrätt Sollefteås lokaler på Djupövägen 48, Sollefteå 


 


Önskemål om innehåll vid nästa möte: 


Inga speciella önskemål lyftes.  





